

论文

## 正相协列乘积和的重对数律与强大数律

刘亦农<sup>(1)</sup>, 王岳宝<sup>(2)</sup>

(1)南京财经大学应用数学系, 南京 210003; (2)苏州大学数学科学学院, 苏州 215006

收稿日期 修回日期 网络版发布日期 2006-11-3 接受日期

**摘要** 证明了强平稳正相协列乘积和的重对数律与不同分布正相协列乘积和的强大数律, 指出了部分和服从强大数律但乘积和未必服从强大数律这一事实, 并讨论了定理2中一个条件的必要性.

**关键词** [正相协](#) [乘积和](#) [重对数律](#) [强大数律](#)

**分类号** [60F15](#)

## The Law of Iterated Logarithm and Strong Law of Large Numbers for Product Sums of PA Sequences

Liu Yinong<sup>(1)</sup>, Wang Yuebao<sup>(2)</sup>

(1)Department of Applied Mathematics, Nanjing University of Economics and Finance, Nanjing 210003; (2)School of Mathematics, Suzhou University, Suzhou 215006

**Abstract** In this paper, the law of iterated logarithm for product sums of positive associated sequences with the strong stability and the strong law of large numbers for product sums of positive associated sequences with different distributions are proved. It is pointed out that the law of large numbers for product sums does not necessarily hold even though the law of large numbers for partial sums holds. Also the necessity of a condition in Theorem 2 is discussed.

**Key words** [PA sequences](#) [sums of product](#) [the law of the iterated logarithm](#) [the strong law of large numbers](#)

DOI:

通讯作者

### 扩展功能

#### 本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(298KB\)](#)

▶ [HTML全文\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

#### 服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

#### 相关信息

▶ [本刊中 包含“正相协”的相关文章](#)

▶ [本文作者相关文章](#)

· [刘亦农](#)

· [王岳宝](#)